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Besvarelse af spørgsmål 3 ad L 47 stillet af boligudvalget den 9. no-
vember 2009 efter ønske fra Thomas Jensen (S).    

Spørgsmål 3:
Hvad er ministerens holdning til et forslag om, at alle boligejere og virk-
somheder får tilbudt et bygningstjek af en energikonsulent, således at de, 
som overvejer at investere i bygninger, kan få rådgivning om, hvordan 
man kan få nedbragt sit energiforbrug?

Svar:
Reglerne om energimærkning henhører under Klima- og Energiministeri-
et. Jeg har derfor forelagt spørgsmålet for klima- og energiministeren, der 
oplyser følgende, som jeg kan henholde mig til:

”Et tilbud til alle boligejere og virksomheder om gennemførelse af et 
bygningstjek, som finansieres via et tilskud, vil kræve store omkostninger 
for statskassen. Der er ikke fagligt belæg for, at dette i sig selv vil udløse 
energibesparelser i et omfang, der kan berettige disse omkostninger. Re-
geringen har derfor ikke planer om at gennemføre en sådan ordning. 

Som led i energimærkningsordningen for bygninger gennemføres allerede 
energigennemgange af bygninger, som resulterer i rådgivning om, hvor-
dan energiforbruget i bygningerne kan nedbringes. Energimærkningsord-
ningen er under revision med henblik på at sikre, at omkostningerne ned-
bringes, og at energibesparelserne forøges. Det indgår som et vigtigt ele-
ment i dette arbejde, at energimærkningen skal gøres mere brugervenlig, 
så den i meget højere grad motiverer bygningsejerne til at gennemføre 
flere besparelser.”
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